

Upon the completion of the first year of broad-based training in Social Sciences. students may apply to take "Sociology" as their Major and enroll into the Bachelor of Social Sciences (Hons) in Sociology programme based on individual interest and academic performance.

完成第一個廣泛的社會科學知識訓練學年 「社會學」為主修學科,修讀「社會學 社會科學學士 (榮譽) 學位課程」。

BSocSc (Hons) in Sociology programme is concerned with the study of the complex relationships among individuals, groups, and larger social institutions and structures, It places strong emphasis on the integration and application of theory and quantitative and qualitative research skills

社會學社會科學學士(榮譽)學位課程研習個人、群體與 社會制度和結構的關係,強調理論的整合和應用,並提供 量性與質性研究技能的全面及嚴格訓練。

課程簡介 The programme aims to provide students with (1) a comprehensive knowledge on continuities and changes in social structures and their relationships with various social institutions at the local, regional and global levels: (2) a critical understanding of social values and the multifaceted research, and offers thorough and rigorous training in meanings of behaviour in different social situations; and (3) critical thinking and skills adequate for academic inquiry and everyday problem-solving.

> 課程為同學提供(1)社會制度及結構如何持續與轉變的全面知識; (2)社會價值及社會行為的多層意義的理解;及(3)批判性思維 及技能作學術探究和應對日常議題的能力



**Programme Structure and Major Requirements** 課程結構及主修科目要求

**PROGRAMME** STRUCTURE

**UNITS** 

Required Courses (including Honours Project)

30<sup>學分</sup>



The Sociology Survey Research Laboratory has desktop computers, high quality printers and a multi-media system. It is fully equipped for teaching quantitative social research and for conducting telephone surveys.

社會學調查研究實驗室有電腦, 高品質打印機和多媒體系統, 設施可用以教授量性社會研究及進行電話調查。

The department offers Dr. William D. Hackett Memorial Prize, Paul & Martha Hackett Memorial Scholarship, and Dr. Siu Yat-ming Scholarship to outstanding students. Also, Student Fund is set up to support the participation of undergraduates and postgraduates in activities that enrich their learning experiences, such as internship programmes, academic exchanges, study tours and student-initiated projects.

博士獎學金,表揚學生傑出表現。另外,學生基金的成立,主要是支持本科生 及研究生參與不同類型的學術活動或研究。

如欲索取課程詳細資料,歡迎瀏覽社會學系網址 For the programme details, you are welcome to visit the website

學系設有夏慧欽博士紀念社會學獎,夏保羅先生夫人紀念獎學金,以及邵一鳴

https://socweb.hkbu.edu.hk

For learning outside campus, Sociology majors are required to participate in the internship programmes or student exchange programmes offered by the Faculty and University.

主修計會學同學須參與學院或大學 提供的實習計劃或國際交換生 計劃,在校園以外學習。



Careers in non-governmental organizations, journalism and mass media, tourism, museums, market research, advertising and public relations, social services, education, civil service, administrative management, retail management, and human resource management. In addition, a substantial number of students continue on to postgraduate studies after graduation in Hong Kong and overseas in related professional fields.

非政府組織、新聞與傳媒、旅遊業、博物館、市場研究、廣告及公共關係、社會服務、教育、 公務員、行政管理、零售管理及人力資源管理。此外,不少同學畢業後被香港或海外的大學 錄取,在相關專業領域繼續進修。

"unusual" things -- what do not exist in our norms does not necessarily mean that they are to be discriminated and excluded.

社會學的思考框架,改變了我以往狹窄的 社會學期望學生在個人發展和社會參與 思維方式,讓我更有意欲去接觸這個世界的 方面均具備確認、理解和分析上述 不同層面。三年的社會學課程令我明白應摒棄 社會互動過程的能力,並在複雜 偏見,理解及多角度思考,接受異者一不在我們社會 常變的社會中發揮「社會學的 規範中的異者,並不代表他們應被歧視及排斥。

♣ MAI Yee Yan 米漪焮



Alumni's Remarks and Relations 校友心聲與聯繫

**Programme Description** 

The sociology training and the knowledge I gained from it has raised my social awareness and strengthened my capability of analytical thinking. That helps me better able to tackle the life challenges that lie ahead.

社會學的訓練使我學會理性分析,懂得從不同視角, 深入探討社會現象,這思辨能力不但增加我對社會 的歸屬感,亦有利應付工作上挑戰。

## ♣ YING Mei Yan Olivia 英美茵

sociological The methods and concepts in sociology help students perspective increases my develop critical insights into the social processes shaping exposure to a world of lives, experiences, problems and possibilities in our lived variety, changing the way I see world. The ability to identify, understand and analyze things significantly. It teaches me these processes, called "sociological imagination," is how to put aside bias, understand, essential to our personal development and social think critically and accept other participation in a changing and complex society.

> 社會學的方法和概念有助學生培養具批判力的洞見。 它們能讓學生理解社會互動過程對於生活世界中 生命、經驗、問題和可能性探索的形塑。 想像力」。

♣ YAN Ka Ho Jason 甄家豪

